

Gratia Christian College Certificate in Higher Education Preparation

Your Bridge to Higher Education Success in Hong Kong

Welcome to Gratia Christian College. Transitioning to higher education, whether from Mainland China or local secondary schools, is an exciting but important step. To support students in this journey, we have designed the **Certificate in Higher Education Preparation (CHEP)** programme. This intensive 10-week programme equips students with essential **academic skills**, **language proficiency**, **and cultural understanding** needed to thrive in the dynamic higher education environment of Hong Kong.

Why This Programme is Essential for Your Success

Hong Kong universities offer a unique bilingual (English and Chinese) and interactive learning environment. CHEP bridges the gap by:

- **Enhancing English Proficiency:** Intensive training in reading, writing, listening, and speaking to build confidence in lectures, tutorials, and assignments.
- **Building Academic Skills:** Developing research, critical thinking, and study strategies essential for undergraduate success.
- **Personalized Mentorship:** Supporting students with guidance throughout the programme to strengthen confidence and resilience.

Programme Curriculum

CHEP offers a comprehensive, hands-on curriculum including:

- English and Communication Skills (Listening and Integrated Skills, Speaking, Reading, and Writing)
- Foundational Knowledge in Key Disciplines (Psychology, Business Management, and Information and Al Literacy)
- Academic and Study Skills, and Critical Thinking
- Personal Growth and Mentorship

Programme Duration

- Full-time, face-to-face programme, 10 Weeks (from late November 2025 to February 2026)
- Approximately 300 hours



Key Features & Benefits

- Intensive and Efficient: Short duration for focused and practical preparation.
- Holistic Development: Strengthens language, academic, and personal readiness.
- Bilingual Exposure: Simulates real university learning environments in Hong Kong.
- **Practical Relevance:** Courses like Information and AI Literacy and Critical Thinking prepare students for modern academic and workplace demands.
- **Pathway to Confidence:** Builds academic readiness and personal resilience for future study.

A Message for Parents

- We understand that preparing your child for future studies in Hong Kong or other international learning environments is an important family decision.
- This programme provides a safe and supportive starting point, helping students adapt to Hong Kong's academic expectations, cultural environment, and independent learning style.
- We are committed to nurturing both academic readiness and personal growth, ensuring your child develops confidence, critical thinking, and adaptability for their next stage of education.

Admission Requirements

- Mainland China Applicants: Applicants must have completed senior secondary education, achieved a total Gaokao score of 275 or above, and an English score of 65 or above (or equivalent English proficiency such as IELTS 4.5 or above, TOEFL iBT 35 or above, or Duolingo English Test 65 or above); and successfully passed an admission interview conducted by the College.
- Hong Kong Applicants: Applicants must have completed the Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) or equivalent senior secondary education; and successfully passed an admission interview conducted by the College.

Take the Next Step

- Prepare for a successful university experience in Hong Kong.
- Equip yourself with the knowledge, skills, and confidence to excel academically and personally.

For more information and application details, please contact:

- Registry Office, Gratia Christian College
- Email: registry@gratia.edu.hk; Tel: 2115-1215



宏恩基督教学院 高等教育衔接证书课程

迈向香港高等教育成功之桥

欢迎加入宏恩基督教学院。无论您是来自中国内地还是本地中学,升读高等教育都是令人兴奋又重要的一步。为帮助学生顺利过渡,我们特别设计了**高等教育衔接证书课程(CHEP)**。这是一项为期 10 周的全日制强化课程,旨在培养学生在香港高等教育环境中所需的**学术技能、语言能力和文化适应力**,助您自信迈向成功之路。

本课程为何对您的成功至关重要

香港的高等教育以中英双语及互动式教学著称。CHEP课程的设计正是为了帮助学生顺利衔接这一学习环境,通过:

- **提升英语能力**:通过听、说、读、写四个方面的强化训练,让学生在课堂讨论、作业及报告中更具信心。
- 建立学术能力:培养研究方法、批判性思维与学习策略,为本科阶段学习奠定基础。
- **个别辅导与关怀**:导师在整个课程中提供学习与心理支持,帮助学生增强信心与抗压能力。

课程内容

CHEP 课程内容全面、注重实践,包括:

- 英语与沟通技巧(听力与综合技能、口语、阅读与写作)
- 基础学科知识(心理学、商业管理、资讯与人工智能素养)
- 学术与学习技巧及批判性思维
- 个人成长与导师辅导

修读时间

- 全日制面授课程,为期 10 周(2025年 11 月下旬至 2026年 2月)
- 约 300 个小时



课程特色与优势

• 强化且高效:短期密集式教学,内容实用、针对性强。

• 全人发展:提升语言、学术及个人准备能力。

• 双语学习环境:模拟香港真实大学课堂氛围。

• **实践导向**:课程如"资讯与人工智能素养"及"批判性思维",切合当代学术与职场需求。

• 自信启航:帮助学生建立学习自信与应对挑战的能力,为升学作好准备。

给家长的一封信

- 我们深知,为孩子规划未来升学之路,尤其是赴香港或国际教育环境学习, 是家庭的重要决定。
- 本课程致力于为学生提供一个**安全、支持、具启发性的起点**,帮助他们适应 香港的学术要求、文化环境与独立学习方式。
- 我们关注的不仅是学术进步,更重视**个人成长与品格塑造**,确保您的孩子在 未来的学习阶段中,具备信心、思辨能力与适应力。

入学要求

- 需完成普通高中教育,并取得高考成绩总分 275 分或以上,且英语科成绩 65 分或以上(或 IELTS 雅思 4.5 或以上; TOEFL 托福 iBT 35 分或以上; Duolingo English Test 65 分或以上);并通过学院的入学面试。
- 需完成香港中学文凭考试(HKDSE)或同等的高级中学教育;并通过学院的 入学面试。

迈出下一步

- 为在香港成功升学做好全面准备。
- 装备自己,掌握知识、技能与信心,在学业与人生中脱颖而出。

查询及报名详情:

- 宏恩基督教学院教务处
- 电邮:registry@gratia.edu.hk;电话:2115-1215